
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, 
Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 24.02.2025 roku.  

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
6. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję. 
7. Analiza możliwości odbioru odpadów tekstylnych od mieszkańców. 
8. Przegląd stanu oświetlenia ulicznego.  
9. Omówienie stanu dróg gminnych. 
10. Sprawy bieżące. 
11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 
Przewodniczący K. Czaczyk otworzył posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 
Środowiska i Spraw Komunalnych, powitał członków Komisji, gości oraz stwierdził 
prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. 
 
Ad. 5. 
Protokół z dnia 27.01.2025 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 

• Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Suchy Las w 2025 r. 

ROŚ W. Orczewski omówił projekt uchwały informując m. in. o tym, że zgodnie z art. 11 ust. 1 
ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt do zadań własnych gmin należy 
zapobieganie bezdomności zwierząt i zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich 
wyłapywanie. Ustawodawca nałożył na radę gminy obowiązek określenia, w drodze uchwały, 
corocznie do 31 marca, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt. Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt Gminy Suchy Las stanowi wypełnienie ustawowych obowiązków.  
Pan Orczewski odpowiedział na pytania członków komisji.  

Radny J. Dudkiewicz zaproponował, aby jedną z komisji odbyć w schronisku dla zwierząt w 
Skałowie.  

Projekt uchwały nie był opiniowany ze względu na oczekiwanie na opinię od Powiatowego 
Inspektoratu Weterynarii w Poznaniu.  

 



• Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania 
dotacji celowej na wymianę pozaklasowych źródeł ogrzewania na źródła ekologiczne na 
terenie Gminy Suchy Las. 
 

ROŚ W. Orczewski omówił projekt uchwały informując m. in. o tym, że stworzenie zasad i trybu 
udzielania dotacji celowych na przedmiotowe zadania (wymiana źródeł ogrzewania) jest 
elementem niezbędnym do wydatkowania środków z budżetu Gminy Suchy Las w ramach zadań 
Gminy wymienionych w ustawie z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska, tj. 
finansowanie wspomagania realizacji zadań modernizacyjnych i inwestycyjnych służących 
ochronie środowiska, przedsięwzięć związanych z ochroną powietrza oraz wspomaganie 
wykorzystania lokalnych źródeł energii odnawialnej i wprowadzania bardziej przyjaznych dla 
środowiska nośników energii. Zgodnie z obowiązującą uchwałą Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa wielkopolskiego, 
ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw 
(uchwała antysmogowa) instalacje niespełniające wymagań tej uchwały muszą być wyłączone z 
eksploatacji w następujących terminach: kotły pozaklasowe do końca 2023 roku, kotły 3 i 4 klasy 
do końca 2027 roku, miejscowe ogrzewacze pomieszczeń (kominki oraz piece) do końca 2025 
roku. Użytkowanie takich urządzeń powoduje emisję pyłu zawieszonego PM 10 i PM 2,5 oraz 
benzo(a)pirenu. Niniejsza uchwała wprowadza bardzo korzystną zmianę dla mieszkańców, która 
ureguluje w Regulaminie kwestię łączenia dotacji z budżetu Gminy Suchy Las z innymi dotacjami. 
Powyższe pozwoli mieszkańcom uzyskać sumarycznie większe dofinansowanie na wymianę 
źródła ciepła, co powinno zwiększyć zainteresowanie Programem ze strony mieszkańców.  
 
Członkowie komisji zauważyli, że mieszkańcy nie zdają sobie sprawy z tego, że tyko do końca 
2025 roku można używać kominki i uznali, że należy tę informację nagłośnić.  
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 
Ad. 7. 
ROŚ W. Orczewski poinformował członków komisji, że urząd jest w ciągłym kontakcie z ZGK i na 
bieżąco temat jest omawiany.  
 
ZGK M. Świerkowski omówił problematykę zbierania tekstyliów na PSZOK-u. Pierwszy odbiór 
mógłby się odbyć w ramach odbioru gabarytów/dużego AGD, czyli w czerwcu 2025 roku. Worki 
zakupione byłyby przez ZGK (koszt, to ok 15. tys. zł) i dostarczone na posesje (3 worki na posesję). 
Ilość odebranych odpadów może wpłynąć pozytywnie na poziomy recyklingu.  
 
Radny M. Dziedzic oznajmił, że skłania się ku kontenerom stawianym przez ZGK, ponieważ one 
będą na bieżąco dostępne dla mieszkańców i dodał, że im więcej będzie odpadu, tym koszty 
zagospodarowania będą niższe.  
 
Radny R. Banaszak stwierdził, że system workowy nie sprawdzi się w Biedrusko. Większość 
bloków nie ma wiat. Komu zostawić worki, żeby rozdał mieszkańcom w danym bloku? Jak 
mieszkańcom wytłumaczyć gdzie mają worki wynieść w danym momencie? Radny liczył na to, że 
firmy zewnętrzne, które do tej pory zbierały odzież do podstawionych kontenerów odezwą się z 



informacją, że chcą nadal tę odzież zbierać. To było najmądrzejsze rozwiązanie. Co z odpadem, 
który się do niczego nie nadaje?   
 
RK D. Torba poinformował członków komisji, że nawiązał kontakt z firmą, której kontenery 
znajdowały się na terenie gminy i otrzymał informację na temat możliwości współpracy. 
Informację tę przekaże niezwłocznie do ZGK. 
 
Radny J. Dudkiewicz poprosił o wypracowanie systemowego rozwiązania, aby podać wyraźny 
komunikat dla mieszkańców. 
 
Podczas dyskusji o odpadach zmieszanych radny R. Banaszak wyraził swoją opinię informując, 
że dziwi się bardzo temu, że gmina nie robi podwyżki stawki za odbiór odpadów zmieszanych  
i dodał, że czasami jest dobrze zrobić podwyżkę 2 razy w roku po 2 zł, niż raz 100%. 
 
Ad. 8 - 9. 
ZGK M. Świerkowski poinformował, że równania dróg rozpoczną się w marcu przy korzystnych 
warunkach pogodowych.  
 
Radny L. Gralak zapytał, czy istnieje możliwość wyrównania dróg między polami?   
 
ZGK M. Świerkowski odpowiedział, że należy uważać z technologią, ponieważ gdyby zerwana 
została całość takiej drogi polnej (zieleń po bokach i zielony garb po środku), to po deszczu jej 
stan bardzo by się pogorszył.  
 
RK D. Torba dodał, że nie ma podstaw, aby gmina zlecała naprawę dróg polnych niepublicznych. 
Budżet na równania ledwo starcza na dwukrotne wykonanie tej czynności na drogach gminnych 
publicznych. Samo równanie drogi polnej nic nie da. Należałoby ją jeszcze umocnić.  
 
RK D. Torba omówił inwestycję polegającą na modernizacji oświetlenia gminnego. Jeśli chodzi o 
drogi, to stworzona została mapa przy okazji corocznego przeglądu dróg gminnych publicznych 
i ich foto rejestracja. Radni otrzymali raport na temat dróg gminnych z informacją o stanie 
nawierzchni wszystkich dróg. Pan Torba odpowiedział na pytania członków komisji.   
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokółowała:        Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk        Kacper Czaczyk 

 


